
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

Telefon 7226 8400 

Telefax 3393 3510  
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 105 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 30. oktober 2014. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

 

Mette Frederiksen 

/ 

 Esben Haugland 

 

 

Folketinget  

Retsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K  

 

Politi- og Strafferetsafdelingen 

Dato: 28. november 2014 

Kontor: Politikontoret 
Sagsbeh: Rebekka Høj-Jørgensen 

Sagsnr.: 2014-0030-2697 

Dok.: 1361121 

Retsudvalget 2014-15 (1. samling)
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 105 

Offentligt



 

 2 

Spørgsmål nr. 105 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kommentere ekspertudsagnene i artiklen ”Poli-
tiet vil jage kriminelle med elektronisk overvågning” bragt i Jyl-
landsposten den 29. oktober 2014, og herunder angive, hvilke 

udfordringer der er i forhold til persondatalov, menneskeret-

tigheder og retten til et privatliv, når man indsamler data til ana-

lytiske formål? Vil ministeren endvidere oplyse, hvor længe 

data skal opbevares og til hvilket formål, samt hvad baggrunden 

er for den fastsatte tidsgrænse?” 

 

Svar: 

 

Som oplyst i Justitsministeriets besvarelse af 20. oktober 2014 af spørgsmål 

nr. 1525 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg rejser teknologien med au-

tomatisk nummerpladegenkendelse (ANPG) nogle centrale spørgsmål, når 

det gælder bl.a. opbevaring og anvendelse af oplysninger.  

 

Som ligeledes oplyst i besvarelsen arbejder Rigspolitiet nu på at fastlægge 

de nærmere rammer for anvendelsen af ANPG, og dette sker efter drøftelse 

med Datatilsynet, som er den uafhængige tilsynsmyndighed i forhold til per-

sondataloven. Jeg har anmodet Rigspolitiet om at blive orienteret om resul-

tatet af disse drøftelser, hvorefter der vil blive taget stilling til den nærmere 

implementering af ANPG. 

 

Der er således endnu ikke taget stilling til den nærmere implementering af 

ANPG, og det er derfor også for tidligt at sige noget mere præcist om, hvilke 

juridiske udfordringer det danske politis anvendelse af ANPG rejser.  

 

Som også oplyst i besvarelsen af 3. november 2014 af spørgsmål nr. S 198, 

vil ANPG være på dagsordenen for det næste møde for forligskredsen bag 

aftalen om politiets og anklagemyndighedens økonomi i 2012-2015, og jeg 

vil herefter give Retsudvalget en orientering om sagen. 

 


